
 Protokoll 

Sida 27 (33)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 oktober 2015 

 

§ 15  Nyckelfritt – elektroniska lås i hemtjänsten 

Dnr 330-382/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

            och uppdrar åt förvaltningen att genomföra  

            en pilotundersökning för att utreda förutsättningarna för  

            införande av nyckelfri hemtjänst. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-25.  

 

Traditionell hantering av nycklar inom hemtjänsten är tidskrävande 

och kan medföra säkerhetsrisker. Flera kommuner runt om i landet 

har infört så kallad ”nyckelfri hemtjänst”. Nyckelfri hemtjänst 

innebär att personalen från hemtjänsten låser upp dörrar elektroniskt 

med hjälp av sin mobiltelefon istället för vanliga, fysiska, nycklar. 

Äldreförvaltning föreslår att en pilotundersökning genomförs för att 

utreda förutsättningar för införande av nyckelfri hemtjänst. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett gemensamt 

särskilt uttalande med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung 

(C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M), (FP) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

”Vi ser positivt på förvaltningens förslag till beslut att genomföra en 

pilotundersökning för att utreda förutsättningar för införande av 

nyckelfri hemtjänst. Vi anser att det är av stor vikt att den potential, 

som den fantastiska tekniska utvecklingen i vårt samhälle medför, 

tillvaratas.   

 



 Protokoll 

Sida 28 (33)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 oktober 2015 

 

I sammanhanget vill vi betona att den enskildes rätt till integritet är 

ett mycket viktigt ingångsvärde. När man blir beroende av andras 

hjälp i det egna hemmet blir det extra viktigt att integriteten och 

privatlivet värnas. Det är viktigt att det fortsatt är den enskilde 

brukaren som kan avgöra vem som får tillträde till ens egen bostad 

och hur detta sker. 

 

Omsorg om Stockholms äldre ska alltid utgå från den enskilde äldres 

trygghet eller upplevda trygghet. Därför är det viktigt att redan i 

pilotprojektet säkerställa att rutiner finns för att möta önskemål från 

de äldre med trygghetslarm som inte vill att hemtjänsten kommer in i 

deras hem utan påringning. Likaså är det viktigt att utarbeta rutiner 

för hantering av elektroniska lås om vikarie går in för ordinarie 

hemtjänstmedarbetare.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 oktober 2015 

 

§ 16  Fyllnadsval till socialnämndens, äldrenämndens och 
överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor 

Dnr 112-424/2014 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden utser Kerstin Järneberg (HSO 

Stockholm/Reumatikerföreningen Stockholm) till ledamot i 

socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor för resterande 

mandattiden 2015-2018. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-09-24.  

 

En vakant plats uppstod i det gemensamma rådet för 

funktionshinderfrågor och HSO Stockholm har nominerat Kerstin 

Järneberg från Reumatikerföreningen i Stockholm till fyllnadsval för 

återstoden av rådets mandatperiod.   

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


